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PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Hvala za besedo. Lep pozdrav vsem skupaj. V 

imenu slovenske vlade izražam veselje in zadovoljstvo, da lahko danes v Sloveniji gostimo na 

uradnem obisku gospoda predsednika vlade Republike Srbije, gospoda Dačića, gospoda 

ministra za finance in gospodarstvo, gospoda Dinkića in ostale člane delegacije.  

 

Gre za potrditev in za nadaljnjo ureditev zelo dobrih prijateljskih odnosov med državama. Z 

veseljem ugotavljamo, da je v teh novih mandatih obeh vlad dinamika sodelovanja še večja in 

da je ta dinamika boljšega sodelovanja nekaj, kar se dela na dobro podlago od prej. Zelo 

razvejeno dvostransko sodelovanje ima ustrezne pravno formalne temelje tudi v številnih 

pogodbah med obema državama, pogodbah in sporazumih. Veseli me, da se je danes k temu 

pogodbenemu korpusu pridružil tudi ta sporazum, ki sta ga pravkar podpisala gospod Dačić in 

gospod Gorenak o policijskem sodelovanju. S tem se v veliki meri ta pogodbena osnova 

sodelovanja med državama zaokroža.  

 

Na dosedanjih pogovorih smo ugotovili, da je steber našega sodelovanja med državama 

gospodarska in storitvena menjava. Ta je dobra tudi v kriznih časih. V tem delu Evrope so 

nekatere investicije rasle. Srbija je velik trg za slovenske naložbe. Tudi srbske naložbe v 

Sloveniji niso zanemarljiva, zanemarljive. Želimo si, da bi se te še povečale. Ugotovili pa smo, 

da se veliko neizkoriščenih priložnosti in potencial prihodnjega sodelovanja skriva v možnostih 

nastopa podjetij ali pa gospodarskih subjektov in Slovenije in Srbije na tretjih trgih. Jaz sam sem 

se včeraj vrnil z obiska v Ruski federaciji. Z mano je bila tudi močna gospodarska delegacija. Ko 

sem se pogovarjal z njimi, so mi povedali, da že zdaj veliko sodelujejo s svojimi kolegi 

gospodarstveniki iz Srbije pri skupnem nastopu na trgu ruske federacije in skupaj smo 

ugotavljali, tudi neposredno z njimi, da obstaja tukaj še veliko neizkoriščenih priložnosti, da se 

bo veliko priložnosti odprlo tudi v prihodnje, ne samo na področju energetike, kjer je to 

sodelovanje doslej najbolj intenzivno, ampak tudi pri gradnji velikih državnih infrastrukturnih 

objektov in projektov, ki jih Ruska federacija načrtuje. Tudi na podlagi tega dogovora in 

pogovora, ki smo ga imeli doslej, lahko rečem, da bosta vladi obeh držav storili vse, da se bo to 

okolje za čim bolj uspešen nastop gospodarstva obeh držav na tujih trgih v prihodnosti še 



 

izboljšalo. Kot že rečeno, nam je v zadovoljstvo, da se je tudi v teh kriznih časih ohranila 

dinamika investicijskih vlaganja. Gre za trende, ki so pozitivni in gre za trende, ki jih bomo v 

prihodnosti še dodatno vzpodbujali.  

 

Govorili smo tudi o uresničevanju sporazuma o nasledstvu po nekdanji skupni državi. Zdaj po 

desetih letih veljavnosti tega sporazuma je uresničenih približno 50 odstotkov vsebine. Strinjali 

smo se, da oboji pospešimo postopke, kjer je ena ali druga država na vrsti, da skliče določeno 

koordinacijo oziroma določene sestanke. Dogovorili smo se tudi, da vprašanja, ki se nanašajo 

posebej na Slovenijo ali na Srbijo, pospešeno rešujemo tako, da sami sebi ne delamo stroškov 

pri stvareh, kjer so stvari nedorečene. Ta nedorečenost pa seveda obremenjuje javne finance 

ene ali druge države.  

 

Govorili smo tudi o širitvene procesu Evropske unije na države zahodnega Balkana. Jaz sem še 

posebej podčrtal, da je polnopravno članstvo Srbije in drugih držav zahodnega Balkana edina 

formalna strategija oziroma perspektiva, ki jo ima Evropska unija do tega dela kontinenta, da je 

v interesu vseh, da se ti postopki pospešijo. Slovenija bo v prihodnosti v skupini tistih držav, ki 

se zavzemajo in ki se bodo tudi v prihodnje zavzemale za to, da ta proces, ko gre za 

približevanje Srbiji in za vstop Srbije v Evropsko unijo, da čim hitreje steče, da se čim hitreje 

pride do časovne opredelitve začetka pogajanj. Smatramo, da je ta pospešitev tega procesa ne 

samo v obojestranskem interesu Slovenije in Srbije, ampak da je to tudi v interesu Evropske 

unije in da je ta proces eden od ključnih dejavnikov stabilizacije celotne regije.  

 

Glede na zelo razvejano sodelovanje med Slovenijo in Srbijo, glede na to, da so intenzivni stiki 

na vseh ravneh, ne samo na strani gospodarstva in na vladni strani oziroma med vladnimi 

institucijami, ampak tudi sicer med institucijami civilne družbe, na športnem in kulturnem 

področju, smo se dogovorili tudi, da v prihodnjem letu organiziramo skupen sestanek obeh 

vlade. Na tem sestanku bi, na tem srečanju na vrhu bi dali neko piko na i dosedanjemu 

sodelovanju in zelo natančno preverili kje so možnosti, da to sodelovanje v prihodnosti še 

okrepimo in ob tem sem izrazil tudi vso pripravljenost slovenske vlade, da Slovenija znanje, ki 

ga je pridobila, ko je Slovenija vstopala v evropske integracije, deli s kolegi iz pristojnih resorjev 

v Srbiji in da je to pač ena od naših oblik pomoči in prispevka k temu, da se celotna regija čim 

prej integrira v Evropsko unijo.  

 

Toliko z moje strani. Spoštovani predsednik vlade, še enkrat prisrčno pozdravljeni v Sloveniji. 

Veseli me, da smo v tem kratkem času odkar traja vaš obisk, dorekli mnoge stvari in da je 

dosedanji pogovor zgolj utrdil naše prepričanje od prej, da gre za zelo dobro sodelovanje med 

dvema prijateljskima državama in da lahko na temelju tega sodelovanja v prihodnje, da lahko to 

sodelovanje v prihodnje nadgradimo z novimi koraki, ki bodo služili povečanju blaginje 

prebivalstva v obeh državah. Hvala lepa.  

 

 



 

TEJA ŠENTJURC (POP TV): Gospod Janša, sami ste že omenili možnost skupnega nastopa 
na tujih trgih. Pravkar ste se vrnili iz Rusije. Ali so že kakšni konkretni načrti ali kakšni konkretni 
primeri sodelovanja gospodarskega, v tem trikotniku, torej Slovenija, Srbiji, Rusija?  
 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Ja, hvala lepa za vprašanje. Sem sicer deloma že 

odgovoril. V Srbiji mislim, da deluje preko 1300 slovenskih podjetij. Okoli 15 odstotkov teh 

podjetij sodeluje tudi na ruskem tržišču in tudi v gospodarski delegaciji, ki je bila v preteklih 

dneh z mano na tem obisku in se je tam srečala z ruskimi partnerji, je bilo popolnoma jasno, da 

gre tukaj za že obstoječe projekte, kjer srbska in slovenska podjetja sodelujejo na različnih 

področjih, in to ne samo pri energetiki, kot sem prej dejal, ampak tudi pri gradbeništvu, 

predvsem pri nizkih gradnjah, kjer ima ruska federacija zdaj v načrtih velikanske projekte. Tukaj 

je velik interes, ni pa še bilo podpisanih sporazumov. Pri nizkih gradnjah sta bila podpisana dva 

sporazuma, dva konkretna sporazuma med podjetji za nastop na ruskem trgu. Velik interes in 

dogovori so za sodelovanje pri gradnji objektov za svetovno nogometno prvenstvo v Ruski 

federaciji. In velik interes, posebej poudarjam, tudi iz ruske strani je za naložbe nasploh 

sodelovanje podjetij s področja informacijske in komunikacijske tehnologije, pravzaprav je to 

eden od največjih prostorov, ki je odprt v prihodnje in kjer je dodana vrednost, dodana vrednost 

zelo velika. Tako da mislim, da se ta prostor po eni strani širi, po drugi strani pa je čedalje več 

organiziranega potenciala skupnih nastopov slovenskih in srbskih podjetij na ruskem trgu. In kot 

je že dejal gospod predsednik Dačić, tudi na trgih nekaterih drugih držav izven Evropske unije.  

 

MAJA VOJNOVIĆ (Tanjug): Jaz sem hotela oba vprašati, rekli ste da pričakujete poziv na 

podpis za začetek gradnje Južnega toka. Glede na to, da Srbija in Slovenija sodelujeta v tem 

projektu, prosim za komentar enega in drugega na to, kako bo to vplivalo na nove posle, kaj 

bomo s tem pridobili in na dejstvo, da neke druge države, ki so želele biti del tega posla, niso 

uspele, torej projekt neke države zaobide. To je bilo v nekem trenutku vprašanje prestiža, priti v 

ta posel. Slovenija in Srbija sta to dosegli pa prosim za komentar. 

 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Torej jaz težko komentiram ta projekt v drugih 

državah. Vsaka država je tukaj seveda suverena, da vstopa vanj. Slovenija je temu projektu 

namenila dvojno pozornost. Prvič zaradi tega, ker gre za zelo pomemben gospodarski projekt, 

ne samo za Slovenijo, ampak tudi za druge države v katere bo pritekel plin preko tranzita. Niti 

Srbija niti Slovenija ne bosta tukaj največja porabnika, tako da seveda svojo traso namenjata na 

nek način tudi za oskrbo drugih držav, večjih porabnikov, še posebej Italije v tem primeru. Zdaj 

druga povečana pozornost pa je bila s strani naše države do tega projekta zaradi tega, ker je 

pač Slovenija članica Evropske unije, kjer so morali vse tiste korake in vse tiste sporazume, ki 

smo jih mi podpisali, usklajevati tudi z evropsko regulativo in je mogoče tudi zaradi tega vse 

skupaj nekaj časa postopek več trajal. Kljub temu pa smo zadevo pripeljali do konca. Včeraj je 

bila v Moskvi podpisana zadnja oziroma končna investicijska odločitev, tako da z naše strani so 

vsi pogoji izpolnjeni in če bomo dobili vabilo na začetek projekta, se bomo zelo verjetno seveda 

te slovesnosti udeležili.  

 



 

NATAŠA PRISLAN CULIBERG (RTV Slovenija): Vprašanje za oba. V Srbiji deluje približno 

1400 slovenskih podjetij, od teh jih kakšnih 20 opozarja na določene težave pri poslovanju. Na 

težave opozarjajo tudi slovenski investitorji v propadlo Agro banko. Zanima me, kaj natanko sta 

se dogovorila glede reševanja teh težav?  

 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Zdaj kot ste sami s temi številkami nazorno 

prikazali, gre za relativno majhen odstotek podjetij, ki imajo težave, vendar je seveda za nas 

vsaka, vsako takšno podjetje pomembno. V pripravah na to srečanje smo natančno proučili te 

probleme in smo se potem tudi dogovorili, ne za vsako podjetje posebej, ker to pač ni stvar tega 

nivoja in tega obiska, ampak smo se vseeno dogovorili, da vsaki od teh težav teh podjetij 

namenimo posebno pozornost, skušamo te probleme rešiti. Tako težave, ki jih imajo seveda 

nekatera slovenska podjetja v Srbiji, kot tudi nekatere težave, ki se pojavljajo pri srbskih 

podjetjih v Sloveniji. Oboje smo odprli. Konkreten primer Agro banke je tudi že, mislim da v 

predarbitražnem postopku na sodišču v Washingtonu. Mi pač apeliramo na to, da bi prej preden 

pride do nadaljevanja tega postopka prišlo še do enega poskusa, da se to vprašanje reši brez te 

poti in to je mislim da tudi v obojestranskem interesu. Nekaj od teh vprašanj bo zagotovo tudi na 

seji oziroma na naslednjem srečanju mešane gospodarske komisije. Zdaj ne vem točno, kdaj je 

predviden naslednji sestanek, vsekakor pa bo do njega prišlo prej, preden se bosta obe vladi 

sestali na vrhu v prihodnjem letu in računamo, da bodo pač ti problemi do takrat rešeni. 

 


